



DAGSORDEN

Mødedato:	30. juni 2021
Mødetidspunkt:	Kl. 10:00 – 15:00
Mødested:	Teams
Deltagere:	Jørn Rise, Jørn Laursen, Simon Larsen, Henrik Michaelsen og Kim Andersen
Afbud:	Vibeke og Jan
Referent:	Kim med INPUT fra øvrige

DAGSORDEN:

1. Velkomst (fast punkt)	Der blev budt velkommen, og man enedes om at sende én "dusk" (eller noget) til Vibeke og Jan som pt. er sygemeldte.
2. Godkendelse af dagsorden (fast punkt)	Dagsordenen blev godkendt.
3. Opfølgning på referat fra seneste møde (fast punkt)	Referatet fra sidste Toldudvalgsmøde er fortsat i proces, og vil snarest blive udarbejdet, og lagt på hjemmesiden – Der var ikke noget som der umiddelbart skulle føles op på, da eventuel opfølgning drøftes under nedenstående emner.
4. Tillægsforhandlingerne 2021 – status/resultat	<p>Feedback er givet i SU, og inden næste lønforhandling, vil punktet blive drøftet på ny, så holdningerne/procedurene er klar, og kan fremføres på sættemødet.</p> <p>Orientering om at ledelsen efter at forhandlingerne var slut, havde en forhandling særskilt med HK, uden at forhandlings parterne (AC + DTS) blev orienteret om det – Der har efterfølgende været afholdt et særskilt møde om det, da DTS blev opmærksom på det – DTS har (for at undgå sådanne efterforhandlinger / uden orientering) henstillet til at man på førstkomende sættemøde, aftaler procedure for sådanne "efterforhandlinger" – Gennemsigthed/orienteringspligt.</p>
5. Scannergruppen – herunder flytning af scanner fra Aarhus Havn til Padborg pr. 1. juni 2021 – status	

	<p>Udvalget drøftede den seneste udvikling, og det kan konstateres, at der endnu ikke er fundet løsninger for de medlemmer, der er berørt af flytningen, og som ikke ønsker at flytte arbejdssted til Padborg.</p> <p>DTS sekretariat og Toldudvalget er løbende kommet med konkrete forslag til løsninger, herunder indplacering i andre enheder og oprettelse af stillinger som scannerkoordinatører, men uden at det har givet noget resultat.</p> <p>Toldudvalget følger udviklingen tæt, også i SU-regi. Der vil også blive fulgt op på det økonomiske aspekt i den ledelsesbeslutning, der er taget.</p> <p>DTS har stillet forslag om at der også inddrages medarbejdere i den arbejdsgruppe som ledelsen har oprettet – Som det er nu, så er det alene ledelsen som er repræsenteret.</p> <p>DTS vil fortsat efterspørge det materiale som ledelsen har brugt til at tage beslutning om at flytte scanneren fra Århus til Padborg – DTS har efterspurgt tidligere (dialogmøde/SU)..... Herudover vil DTS fremføre nogle spørgsmål til ledelsen, ud fra en visitering som kan være med til at fremme opgaven for Toldstyrelsen (gennemsigtighed/effektivitet etc.).</p>
<p>6.</p>	<p>Finanslov 2022 – herunder forberedelse af møde med Tobaksproducenterne</p> <p>Jørn Rise skriver til Tobaksproducenterne, efter mødet som blev afholdt – Hvor vi tilbyder at bistå ved eventuelle møder som initieres af Tobaksproducenterne – Fokus vil være opgaven/Faglighed.</p> <p>Drøftelse om hvordan at vi kan få medindflydelse på finansloven etc. – Jørn Rise får INPUT, og initiere ud fra vores tidligere udarbejdet notat omkring "Toldmedarbejdernes beføjelser". Tidligere har Toldudvalget skrevet til Skatteudvalget.</p> <p>følgende i øvrigt drøftet:</p> <ul style="list-style-type: none"> • Toldmedarbejdernes beføjelser. • Indsats på cigaretområdet – indsmugling og produktion. • Flere scannere. • Inspiration fra andre lande, herunder samarbejdet i NTO (Nordisk toldtjenestemandorganisation). • Politisk kontakt.
<p>7.</p>	<p>Organisationsændringer i Toldstyrelsen – status og opfølgning</p> <p>Toldstyrelsen er i vækst, og det er superdejligt med nye kollegaer, dog er det fortsat Toldudvalgets fokus, at man passer på Toldfagligheden, hvilket også er én af vores værdier, og et fokusområde i "mål- og resultatplanerne – Vi har oplevet at ledelsen ikke alle steder benytter sig at "værktøjerne" i personalepolitikken, til at fastholde Toldfagligheden, hvilket resultere i at gode Toldfagligheder går tabt (tidlig "frivillig" pension).</p>
<p>8.</p>	<p>Hundetjenesten – status og opfølgning</p> <p>Toldudvalget har fået én henvendelse omkring én indgået aftale på området, som kan tænkes at have indflydelse på formuleringer i hundehåndbogen – Jørn Rise kontakter</p>

	Toldledelsen, for én fornyet forhandling, så der er konsensus (AC og HK er også med i aftalen).
<p>9. Bordet rundt (fast punkt)</p>	<p>H/F stopper i Frihavnen (kun som funktion), og der er så ikke én H/F i Frihavnen mere – Vi lader den lige stå et øjeblik.....</p> <p>Scan Van i KBH, har fået 2 bøder, ved at køre i miljøzone uden at have et filter installeret – Det er selvfølgelig ikke medarbejderne som der skal tænke på det, medmindre at der er kommet én instruks ud om det – Sagen er bragt videre.</p> <p>Uniformsudvalget som er nedlagt i forhold til at organisationerne er repræsenteret, er lagt ind under HR (ligesom Uddannelsesudvalget) – Man har vist ansat én konsulent til uniformsudvalget, som har det som opgave – Udvalget kan indkalde ”eksperter” (læs uniformspligtige kollegaer etc.) som bistand – Toldudvalget har tidligere rejst ”forventning” om involvering (også Uddannelsesudvalget) i SU, og vil på førstkomende SU møde spørge ind til arbejdet i de respektive udvalg, samt arbejdet med at få tilrettet distinktionerne, som vi har fået en dispensation på (ikke tekst over kronen – Skal rettes når lageret er brugt).....</p> <p>Toldudvalget har givet INPUT til det kommende NTO møde i September – Fokus på ressourcernes anvendelse (Direktion, stab, handel og kontrol), samt udviklingen af ansatte i Toldstyrelsen (hovedet versus kroppen).</p> <p>Det sker at kollegaer finder andet arbejde, og der samtidig er indlånt ressourcer til UFST (EUTK – Udvikling af ”nye” Toldsystemer) – Det gør selvsagt at ”sikker drift” udfordres – Henvendelse fra én enhed, og TR tager én snak med funktionsleder, så man forhåbentlig kan prioritere opgaver etc., så kollegaer ikke ligger sig med stress.</p> <p>Anette Albrechtsen har forhandlet en aftale ”om rådighedstjeneste via vagtordning for 1. level support af Toldstyrelsens ICS2” i stand.</p> <p>Toldudvalget har givet INPUT til SU, omkring én kommende undersøgelse på det kontinuerlige område (Norm, over- og merarbejde) – Samt INPUT til et kommende møde i TRIO (Ledelse, AM og TR).</p> <p>Toldudvalget er blevet vidende om at Toldstyrelsen står til at få nogle nye tjenestebiler som er på diesel – Og så i disse tider – Udvalget skriver én mail for at få klarhed, og henstiller i øvrigt til at man tænker på miljøet (el biler måske).</p> <p>Drøftelse om muligheden for at få oprettet et ansættelsesudvalg i Toldstyrelsen (muligheden er der via Samarbejds-cirkulæret) – Jørn Rise nævnte at det havde man i andre styrelser (ikke alle) – Undersøges om der kan opnås konsensus med AC + HK, så det kan fremføres på SU – Subsidiært, så på enkelte områder.</p> <p>Toldstyrelsen har fået lov af Trafikstyrelsen til at have en forsøgsordning med BLÅ BLINK – Toldudvalget er blevet bekendt med at ”blå blink” kun er installeret på én tjenestebil, hvilket udvalget ikke mener er nok til at give et retvisende billede af behovet (forskellige trafikmønstre etc. ved grænserne) – Udvalget skriver én mail for at få klarhed.</p>
<p>10. Synlighed og kommunikation (fast punkt)</p>	<p>Toldudvalgets nyhedsbreve</p>

	<p>Efter hvert møde i DTS Toldudvalg udsendes der nyhedsbrev via mail til alle DTS medlemmer i Toldstyrelsen. Er der medlemmer, der ved en fejl ikke har modtaget disse nyhedsbreve, så giv venligst en tilbagemelding til udvalgets formand Kim Andersen.</p> <p><u>Toldledelsens nyhedsbreve</u> Toldledelsen udsender løbende nyhedsbreve til alle medarbejdere i Toldstyrelsen (primært via artikler på nettet). Når nyhedsbrevene modtages, bliver de indarbejdet i Toldudvalgets nyhedsbrev, som videresendes til DTS sekretariat, der sørger for at videresende til samtlige DTS tillidsrepræsentanter til orientering.</p> <p><u>DTS Hjemmeside</u></p> <p>DTS hjemmeside opdateres løbende med referater fra DTS Toldudvalgs møder.</p> <p><u>DTS Bladet Dansk Told & Skat</u> DTS Toldudvalg kan løbende indsende artikler, indlæg mv. til optagelse i DTS bladet Dansk Told & Skat.</p> <p><u>Andet</u></p> <p>Toldudvalget giver løbende høringssvar på ændringer af lovgivningen.</p>
<p>11.</p>	<p>Eventuelt, herunder nyt møde</p> <p><u>Eventuelt</u></p> <p>Medlemsmøde (Formand/Jørn + Næstformand/Allan + Jan, deltager fra Forbundet), mandag den 6. september kl. 14:24-15:24.</p> <p><u>Nyt møde</u></p> <p>Mandag den 6. september i Forbundets NYE domicil - "CODAN HUS" Gl. Kongevej 60, 10. 1850 Frederiksberg C.</p>